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1. Opening en vaststelling agenda
De voorzitter opent de vergadering om 12.30 uur en heet de aanwezigen welkom.

14 meldt dat hij de vergadering om 14.30 uur verlaat. Op zijn verzoek komt de terugkoppeling van de 
bijeenkomst maaibeheer na het agendapunt Binnenduinrand aan de orde. De agenda wordt verder 
ongewijzigd vastgesteld. 

2. Mededelingen / actualiteiten
Provincie Noord-Holland start herziening Natura 2000 beheerplan Kennemerland-Zuid
24 heeft op 18 april 2024 de startbijeenkomst van de provincie Noord-Holland bijgewoond over de herziening
van de Natura 2000beheerplannen van alle duingebieden. De looptijd van de beheerplannen is zes jaar. Het
proces van herziening duurt ongeveer twee jaar. Tijdens de startbijeenkomst is aangedrongen op eenzelfde
aanpak voor alle verschillende gebieden.

Natura 2000 ziet op natuurherstelmaatregelen in beschermde natuurgebieden. Het Nationaal Programma 
Landelijk Gebied (NPLG) ziet op maatregelen buiten deze gebieden. Het NPLG biedt de provincies kaders 
voor het opstellen van gebiedsprogramma’s, waarin de te behalen doelen worden vastgelegd. Deze doelen 
zijn gebaseerd op natuurdoelanalyses door terreinbeheerders. De Ecologische Autoriteit toetst de kwaliteit 
van de doelanalyses op effectiviteit en volledigheid. In dit kader heeft de Ecologische Autoriteit de toetsing bij 
Waternet uitgevoerd. Uit de evaluatie van de natuurdoelanalyses volgen nieuwe beheerplannen. De insteek is 
dat bestaande natuur in stand blijft en dat de komende twee jaren doelstellingen worden geformuleerd en de 
bijbehorende maatregelen worden vormgegeven. 24 gaat na of de evaluatie is gepubliceerd op de website 
van de provincie Noord-Holland. Actie 2024.3  

Nationaal Park (NP) - ontwikkelingen in de Amsterdamse Waterleidingduinen (AWD)  
23 meldt dat met 33 is gesproken over het al dan niet onderdeel worden van het zuidelijk deel van de AWD 
van NP Hollandse Duinen. Waternet ondersteunt de uitgangspunten van het NP, maar heeft samen met 33 
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besloten dat de AWD geen onderdeel wordt van het NP. In de kaarten van het NP die ter formalisatie worden 
ingediend, is de AWD dan ook niet opgenomen.  

Nieuw BAG-lid 
23 introduceert 26, a.i. teamleider van team boswachters en team beheer & onderhoud bij Waternet. 26 stelt 
zich kort voor.  

3. Notulen BAG-bijeenkomst d.d. 13 februari 2024
Er zijn geen opmerkingen over de notulen van de BAG-vergadering van 13 februari 2024. De notulen worden
ongewijzigd vastgesteld.

Wat betreft actie 2024.2 (BAG-vergadering telgegevens van de telpalen beschikbaar stellen) meldt 27 dat de 
telpalen nog moeten worden gekalibreerd. Na de kalibratie deelt 34 de telgegevens met de BAG.  

Naar aanleiding van de notulen meldt 27 dat het beleidsplan op 24 april 2024 wordt besproken in het 
directieoverleg. Daarna wordt het beleidsplan voorgelegd aan het bestuur van Amsterdam. 

4. Agendapunten
Bereikbaarheid van de kust - samenslimnaarzee.nl
17 licht toe dat in het verleden is gesproken over het voor fietsers openstellen van het pad langs het
Noordoosterkanaal om een extra fietsverbinding van Heemstede naar Zandvoort te creëren. Dit is niet
doorgegaan. Recent heeft de Fietsersbond ideeën opgehaald In het kader van een betere bereikbaarheid van
de kust, waarbij voornoemde fietsverbinding als idee is ingebracht. Het voorgaande vormt voor 17 aanleiding
voor de vraag of het wenselijk is de recreatiezonering vast te leggen in beleid om toekomstige plannen voor
het toelaten van fietsers te pareren. Argumenten hiervoor zijn dat een fietspad leidt tot controleverlies op de
spreiding van het publiek door het gebied en dat de AWD het enige gebied in Nederland is, waar ongestoord
wandelen mogelijk is.

23 en 27 hebben meegewerkt aan de consultatieronde Bereikbaarheid van de kust vanuit 
provincie Noord-Holland op 2 april 2024. Hierbij kwam het faciliteren van een fietspad door de AWD ter 
sprake. Tijdens de consultatie is gesproken over alternatieve vervoerswijzen voor de auto, natuurwaarde, 
natuurbeleving, rust, Natura 2000-gebied met wandelprimaat en het verbod voor fietsers en honden in het 
gebied. Ook is benoemd dat het realiseren van een fietspad stuit op weerstand vanuit natuurorganisaties. 
Tijdens het gesprek bleek dat geen link is gelegd binnen de provincie met het traject binnenduinrand.  

In het beleidsplan is opgenomen dat de AWD een wandelprimaat heeft en dat fietsers, met uitzondering van 
personen met een beperking, niet zijn toegestaan. Er wordt gewerkt aan recreatiezonering, onder meer op 
basis van struingegevens en de uitkomst van het door Stichting Duinbehoud in samenwerking met SOVON 
uitgevoerde onderzoek in de AWD. De uitkomst van dit onderzoek wordt geagendeerd voor de bijeenkomst 
van 12 juli 2024. Voor deze bijeenkomst is ook 35, omgevingsmanager bij provincie Noord-Holland, 
uitgenodigd voor een toelichting op Bereikbaarheid van de kust. 

Wat betreft alternatieve vervoerswijzen naar de AWD wordt opgemerkt dat het fietspad langs de provinciale 
weg in slechte staat verkeert. Dit komt de bereikbaarheid per fiets niet ten goede. 

Binnenduinrand 
28 neemt de bijgesloten presentatie door. De volgende onderwerpen komen aan de orde. 
- In het kernteam zijn geen particulieren vertegenwoordigd. Dit komt door de organisatiegraad en het feit

dat het gaat om veel grondeigenaren. Het uitgangspunt is dat, zodra duidelijk is dat een opgave
betrekking heeft op een concreet perceel, de eigenaar direct belanghebbende wordt.

- PWN en Waternet zijn in de structuur vermeld als natuurbeheerder; drinkwater is niet vermeld. Dit is niet
bewust gedaan. PWN en Waternet zitten wel vanuit drinkwaterperspectief aan tafel.

- De nadruk ligt op water, terwijl het kabinet heeft besloten dat water en bodem sturend zijn voor ruimtelijke
inrichting. Bodemonderzoek is in de volgende fase aan de orde.
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- In welke fase de opgave per deelgebied duidelijk wordt, is lastig te zeggen. Dit hangt af van de kaders die
de provincie krijgt vanuit het rijk. Het is niet altijd duidelijk welke speelruimte de provincie heeft in het
gebiedsproces tussen beleidskaders en gewenste opgaven.

- Er lopen meerdere initiatieven door elkaar, zoals Bereikbaarheid van de kust. Het is zaak overzicht te
houden en overlap te bewaken tussen alle lopende initiatieven en deze in te passen in het geheel.

- Vanuit de hydrologische studie komt geen advies, maar een foto van de werking van het systeem, zodat
duidelijk wordt welke ontwikkeling op welke locatie mogelijk is. De besluitbevoegdheid verschilt per
opgave; de provincie besluit over natuurontwikkeling in het kader van Natuurnetwerk Nederland (NNN).
De provincie heeft de taak om de totale omvang van het NNN in stand te laten.

- Op het moment dat inrichtingsplannen worden gemaakt, buigen ecologen zich over de inrichting van de
scheiding tussen de groene en rode gebieden op de getoonde kaart.

- Het is zorgelijk dat op de locatie van de voormalige camping van Vogelenzang permanent te gebruiken
recreatiewoningen worden geplaatst. Het vraagstuk is vanuit beleidsmatig oogpunt belegd bij een jurist.

- Het kan in sommige gebieden zinvol zijn een deel landbouwgrond op te offeren voor woningbouw en van
de rest natuur te maken. Vanwege de samenhang tussen verschillen trajecten monitort de provincie
welke discussies spelen rondom potentiële woningbouwlocaties.

- Wat betreft de bollensector zoeken de provincies Noord-Holland en Zuid-Holland de samenwerking op.
- De bollenvelden vallen buiten de scope van de NNN. Voor de gebiedsprocessen worden de bollentelers

meegenomen bij de ondernemers en de grondeigenaren. Voor de hydrologische studie zijn de
bollentelers een speciale aandachtgroep.

- 28 komt graag op een nader te bepalen moment terug voor het toelichten van de stand van zaken.

Terugkoppeling bijeenkomst maaibeheer 12 april 2024 
- Inzake het zes keer per jaar maaien van de adelaarsvaren, waaronder in het broedseizoen, blijkt het

maaigebied te zijn afgebakend en niet te worden uitgebreid. De resultaten van het maaibeleid zijn
zichtbaar en worden gemonitord. Er worden vegetatieopnames gemaakt en broedvogels worden gevolgd,
ook in naastliggend gebied. Om overlast voor broedvogels te beperken, is voorgesteld te kijken naar
stillere machines.

- In 2024 is het niet nodig pitrus te maaien in het broedseizoen, waar dit in 2023 locatiegewijs in mei is
gebeurd. De pitrus is op de beheerde locaties afgenomen en de paddenrus is toegenomen. Naar
verwachting is de pitrus op termijn grotendeels weg en kan het beheer stoppen.

- Het vroeg maaien ten behoeve van soortenbescherming betreft kleine stukken en is maatwerk.
- Wat betreft het reguliere maaibeheer in relatie tot de hoge waterstand zijn de mogelijkheden besproken

voor het vervroegen van het maaibeheer naar eind augustus of begin september, afhankelijk van de
zaadzetting van de aanwezige soorten. In augustus 2024 wordt het veldbezoek herhaald om de
besproken onderwerpen opnieuw te bekijken.

- 36 deelt de notulen van de bijeenkomst van 12 april 2024 met de BAG. Actie 2024.4

70/75 
De vergunningsaanvraag voor de natuur- en wateropgave is verzonden. De aanvraag voor de wateropgave is 
gepubliceerd; die voor de natuuropgave nog niet. Vooruitlopend op de vergunningverlening is gestart met de 
voorbereiding van een eerste project (aanvoer geul 26 en natuurvriendelijke oever bij vlak van de Keet). 24 
bezoekt dit project in juni 2024 met de werkgroep. Hij stuurt een datumprikker naar 21, 12, 31 en 15. 
Actie 2024.5 

Kraamkamer van moeder natuur  
Waternet doet voor het eerst mee aan de gezamenlijke campagne van natuurbeheerders. Het doel is 
bewustwording wat betreft het broedseizoen van alle dieren, maar ook specifiek van vossenburchten. Hierbij 
zijn extra waarschuwingsborden geplaatst. Ook is contact gelegd met de belangrijkste 
fotografieworkshop-aanbieders. Na de zomer 2024 worden zij uitgenodigd voor een gesprek. Voor het 
stroomlijnen van activiteiten van derden in de AWD is het plan dat deze moeten worden gemeld via een 
website; een eventuele vervolgstap kan zijn dat toestemming van Waternet wordt vereist.  
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Resultaat damhertentelling 2024 
Bij de jaarlijkse damhertentelling op 3 en 4 april 2024 zijn 1.077 herten geteld, waarmee de streefstand van 
600 tot 800 herten in beeld komt. Er is ingezet op het schieten van kalfjes en hindes. Daarnaast is gestart met 
het schieten van mannetjes. Het belangrijkst is de populatiegroei onder controle te houden via de focus op de 
hindes. Er zijn ongeveer 200 hindes geteld. Bekend is dat 50% van de herten wordt gemist tijdens een telling. 
De faunabeheereenheid werkt de tellingresultaten uit als basis voor de opgave voor 2025.  

Tijdens de telling is een ree geteld en op wildcamera’s zijn enkele reeën gezien. Ook de konijnen zijn geteld. 
Er zijn twee van de uitgezette konijnen gezien; dit is 10% van de totale populatie. Een warande is leeg en bij 
de middelste warande lopen konijnen in en uit. De hoop is dat nieuwe vangacties in het najaar 2024 leiden tot 
een populatie van in totaal 100 konijnen.  

Programma beheer AWD 
- De aanbesteding van de schaapskudde heeft plaatsgevonden.
- Voor het Achterhaasveld moet een aanbesteding plaatsvinden voor het opstellen van een plan van

aanpak. De provincie stelt hiervoor geld beschikbaar.
- De doelstelling van de vrijwilligersgroepen natuurmonitoring staat op rood, omdat alle coördinatoren een

periode zijn uitgevallen. Het wegvallen van de coördinatoren is zo veel mogelijk opgevangen.
- Het project ARISE loopt goed. Het project wordt uitgebreid met akoestische apparatuur voor de

nachtactieve dieren.

5. Rondvraag
De resultaten van de tijdens het veldbezoek van 13 februari 2024 gehouden enquête laten wat betreft het
naaldbos een 50/50-beeld zien. Er wordt een plan ontwikkeld voor het naaldbos, waarvoor ondersteuning
wordt ingehuurd. Op basis van vergelijking van een aantal scenario’s wordt de uiteindelijke keuze gemaakt.

23 roept op hem te benaderen als een BAG-lid potentieel geschikte BAG-leden kent. 

6. Veldbezoek aan het schapenweitje bij ingang Pannenland
Het Schapenweitje bij ingang Pannenland is in beheer bij en ingericht door Waternet. De BAG bezoekt dit
gebied met de insteek zich een beeld te vormen van de gevolgen van de binnenduinrandontwikkeling. In het
gebied staat kwel in de sloot en er stond veel pitrus. Voorts vindt met de vrijwilligers beheer van houtige
opslag ( Berk &Els ) plaats. Soortendiversiteit is goed zichtbaar met gradiënten van zuurder regenwater (
Veenmos) en gebufferd kwelwater.
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Nummer Actie Actiehouder Deadline Status 
2022.5 De Kennemer Zweefvlieg Club uitnodigen voor het presenteren van het beheerplan zodra dit 

gereed is. 
25 07-07-2023 In behandeling 

2023.6 37 uitnodigen voor een toelichting op de gemonitorde zaken in de AWD. 37 31-12-2023 In behandeling 
2023.7 Maatregelen bepalen tegen schade aan vogelnesten. 26 03-11-2023 In behandeling 
2023.10 Onderzoeken of het mogelijk is meldingen aan het bezoekerscentrum via WhatsApp te doen. 23 31-03-2023 In behandeling 
2024.1 Voor iedere BAG-vergadering agenderen: het jaarplan en een update van de bezoekerstellingen. BAG-secretariaat 19-04-2024 Doorlopend 
2024.2 34 vragen iedere BAG-vergadering de telgegevens van de telpalen beschikbaar te stellen. 27 19-04-2024 Afgehandeld 
2024.3 Nagaan of de evaluatie van de natuurdoelanalyses door de Ecologische Autoriteit is gepubliceerd 

op de website van de provincie Noord-Holland. 
24 01-05-2024 Nieuw 

2024.4 De notulen van de bijeenkomst van de werkgroep maaibeheer van 12 april 2024 delen met de BAG. 36 01-05-2024 Nieuw 
2024.5 Een datumprikker sturen naar 21, 12, 31 en 15 voor een bezoek aan project aanvoer geul 26 en 

natuurvriendelijke oever bij vlak van de Keet).  
24 01-05-2024 Nieuw 


